
1 

 

 

Protokół Nr VIII/2018 

z XLIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 Sesja odbyła się w dniu 29 sierpnia 2018 roku w sali obrad Urzędu Gminy w Mszanowie. Przewodniczący 

Rady Zbigniew Wiśniewski o godzinie 10:40 otworzył obrady XLIV Sesji Rady Gminy.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób, stanowi odpowiednie quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni: Anna 

Dymowska oraz Zbigniew Podwojewski. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Sesja trwała do godziny 12:20.  

Spoza członków Rady udział wzięli: 

- Wójt Tomasz Waruszewski   

- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 

- Główna księgowa Urzędu Gminy Paulina Kamińska 

- Radca Prawny Zbigniew Drzystek 

- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 2 do niniejszego protokołu.   

Wykaz osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy. 

5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

6. Zapytania i wnioski.          

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto  

   Lubawskie na lata 2018-2034.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018.   

9. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.                                 

10. Zamknięcie obrad Sesji. 

Przebieg obrad: 

Ad 1 

Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

Otwarcie i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

Ad 2 

Zgłaszanie zmian do porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował wykreślenie dotychczasowego punktu 9 - Podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie" ze względu na brak opinii o regulaminie z właściwego organu.  

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  

Ad 3 

Wybór sekretarza obrad. 

Sekretarzem obrad wybrano radnego Andrzeja Pieńczewskiego. 

Ad 4 

Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy. 

Sekretarz obrad XLIII Sesji radna Edyta Gorzka poinformowała, że zapoznała się z protokołem. Treść protokołu 

odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała o jego przyjęcie. 

Do protokołu nie wniesiono uwag. 
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Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XLIII Sesji Rady Gminy.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Ad. 5 

Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego urzędu za okres od dnia 12 lipca do 28 sierpnia 

2018 r. 

12.07.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z Panem Dawidem Kołakowskim, zastępcą prezesa ZUK w celu omówienia organizacji 

pracy w związku z inwestycjami realizowanymi na terenie gminy. 

13.07.2018 r. 
- Spotkał się z Dyrektorem firmy Skanska w sprawie gwarancyjnej naprawy odcinka ulicy Na Skarpie w 

Mszanowie. 
15.07.2018 r. 

- Wziął udział w Festynie Sportowym z okazji XXXI edycji meczu „Kawalerowie - Żonaci". 

16.07.2018 r. 

- Pan Wójt wziął udział w uroczystym odebraniu nagrody Tesco w ramach konkursu, który wygrało po raz kolejny 

Sołectwo Lekarty. 

17.07.2018 r.  

- Pan Wójt wziął udział w uroczystym zakończeniu projektu realizowanego przez Stowarzyszenie Rozwoju Wsi 

Jamielnik 

- Wizytował budowę świetlicy w Bagnie.                  

- Wójt Gminy spotkał się ze społecznością Nawry w celu omówienia organizacji dożynek gminnych. 

19.07.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z Panem Dawidem Kołakowskim - zastępcą Prezesa ZUK w celu omówienia bieżących 

spraw spółki. 

- Wizytował inwestycje na terenie gminy. 

- Uczestniczył w uroczystości zorganizowanej z okazji przejścia na emeryturę Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

20.07.2018 r. 

- Pan Wójt zawarł akt notarialny dotyczący sprzedaży działki nr 216/101 pow. 0,1155 ha obręb Jamielnik. 

- Wziął udział w uroczystości zorganizowanej z okazji przejścia na emeryturę pracownika ds. obsługi Rady Gminy. 

-  Wizytował budowę drogi w Gwiździnach. 

23.07.2018 r. 

-Pan Wójt spotkał się z Prezesem firmy Kom-Bud sp. z o. o. z Brodnicy w celu omówienia możliwości zakupu 

lokalu z przeznaczeniem na archiwum Urzędu Gminy. 

26.07.2018 r. 

- Pan Wójt podpisał umowę z wykonawcą budowy dróg w Bratianie i Jamielniku. 

- Wziął udział w obchodach Święta Policji. 

27.07.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielami klubów sportowych z Gwiździn i Mszanowa w związku z planowaną 

fuzją. 

- Spotkał się z brokerem ubezpieczeniowym w celu omówienia kwestii odszkodowania za świetlicę w 

Gwiździnach. 

- Wizytował z inspektorem nadzoru budowę drogi w Gwiździnach. 

28.07.2018 r. 

- Pan Wójt wziął udział w uroczystym pożegnaniu delegacji niemieckiej biorącej udział w obozie pożarniczym. 

30.07.2018 r. 

- Winszował z okazji 90-tych urodzin mieszkańcowi Tylic. 
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31.07.2018 r.  

- Pan Wójt podpisał umowy o dofinansowanie ze środków unijnych dwóch projektów: jeden dotyczy działań 

oświatowych realizowanych w szkołach dla których organem założycielskim jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie, 

a drugi budowy kolejnego etapu budowy ścieżki rowerowej w obszarze wsi Radomno. 

1.08.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego w sprawie złego stanu technicznego 

budynku w Nowym Dworze Bratiańskim, stanowiącym zagrożenie dla zdrowia i życia lokatorów.  

2.08.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem kontraktu budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego w celu 

omówienia warunków współpracy i możliwości wykorzystania dróg gminnych do celów inwestycyjnych. 

3.08.2018 r. 

- Wziął udział w spotkaniu z członkami Ochotniczej Straży Pożarnej w Chroślu. 

- Wizytował inwestycje gminne. 

5.08.2018 r. 

- Pan Wójt wziął udział w obchodach Dni Rodziny w Mszanowie. 

9.08.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielką Dziennego Domu Opieki Medycznej w Nowym Mieście Lubawskim. 

- Spotkał się z zastępcą Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w celu przyspieszenia procedury 

wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla planowanej inwestycji budowy dróg w Jamielniku.  

- Spotkał się z Naczelnikiem Wydziału Uzgodnień i Zagospodarowania Przestrzennego w celu omówienia 

projektu budowy dróg w Jamielniku. 

13.08.2018 r. 

- Pan Wójt wziął udział we wstępnym odbiorze technicznym ścieżki rowerowej.  

14.08.2018 r. 

- Pan Wójt ponownie spotkał się z przedstawicielem Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w celu 

przyspieszenia procedury wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla planowanej inwestycji 

budowy dróg w Jamielniku. 

16.08.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z Prezesem firmy Kom-Bud sp. z o. o., Zastępcą Prezesa ZUK, Inspektorem Nadzoru oraz 

Kierownikiem Referatu Drogownictwa w sprawie odwodnienia terenu Mszanowa. Uzgodniono, że prace 

konserwacyjne kanalizacji deszczowej zostaną wykonane przez ZUK do połowy września br. 

- Spotkał się z przedstawicielem firmy Ivendo w celu omówienia planów firmy w zakresie instalacji 

szerokopasmowego Internetu na terenie naszej gminy. 

- Spotkał się ze Starostą Nowomiejskim w celu omówienia szczegółów planowanej wizyty delegacji z Niemiec. 

- Pan Wójt wziął udział w posiedzeniu Zarządu Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. 

17.08.2018 r. 

- Jako gospodarz imprezy Pan Wójt wziął udział w Bratiańskiej Nocy Kabaratewej. 

19.08.2018 r. 

- Pan Wójt wziął udział w I Tylickim Spotkaniu z Folklorem połączonym z obchodami 5-lecia zespołu Sami Swoi. 

20.08.2018 r . 

- Spotkał się z Zastępcą Dyrektora Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Regionalny Zarząd 

Gospodarki Wodnej w Gdańsku Zarząd Zlewni w Tczewie w celu przyspieszenie procedury dotyczącej 

uzgodnienia decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji budowy dróg w Jamielniku. 

21.08.2018 r. 

- Pan Wójt spotkał się z wykonawcą termomodernizacji szkoły w Skarlinie. 

23.08.2018 r. 

- W centrali Towarzystwa Ubezpieczeń Wzajemnych w Warszawie Pan Wójt negocjował korzystniejsze 
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odszkodowanie za szkody powstałe w wyniku pożaru świetlicy w Gwiździnach. 

25.08.2018 r. 

- Pan Wójt wziął udział w uroczystym rozpoczęciu Rajdu im. Waraksiewicza. 

- Winszował z okazji 90-tych urodzin mieszkance Bratiana. 

- Uczestniczył w spotkaniu KGW i innych organizacji kobiecych w Chroślu. 

26.08.2018 r. 

- Pan Wójt wziął udział w Dożynkach Parafialnych w Gwiździnach. 

28.08.2018 r. 

- Pan Wójt podpisał akt notarialny dotyczący darowizny na rzecz Powiatu Nowomiejskiego działki o numerze 

183/3 obręb Lekarty. 

- Wizytował inwestycje gminne. 

Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 

  W okresie od 11 lipca do 28 sierpnia br. wykonano następujące prace związane z drogami: 

- przeprowadzono równanie dróg gminnych po obfitych opadach deszczu w Pacółtowie i Nowym Dworze 

Bratiańskim, 

- nawieziono 15 ton kruszywa gruzowo - ceglanego w Pacółtowie, 

- przeprowadzono prace drogowe na drogach gminnych w Tylicach w kierunku Piekiełka i Rojewa polegające na 

zbieraniu poboczy oraz przeprowadzono równanie drogi gminnej Tylice - Gwiździny w kierunku strzelnicy oraz 

drogi wewnętrznej przy nowo powstającym osiedlu w Tylicach, 

- zamontowano znaki drogowe: lustro drogowe na drodze gminnej Gwiździny - Krzeminiewo, znak z nazwą 

miejscowości w Pacółtowie; wymieniono znaki w Bratianie, Pustkach i Kaczku,  zdemontowano znaki drogowe w 

Mszanowie,  

- udrożniono rowy w Pacółtowie, 

- wycięto zakrzaczenia przy drodze gminnej w Tylicach i wykoszono pobocza wzdłuż dróg gminnych, placów 

zabaw i terenów zielonych oraz wzdłuż ścieżki pieszo-rowerowej. 

  GDDKiA wystąpiła z wnioskiem o przekazanie za pośrednictwem Sołtysów informacji do właścicieli i 

użytkowników gruntów na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie, przyległych do drogi krajowej nr 15, że zgodnie 

z art. 30 ustawy o drogach publicznych utrzymanie zjazdów, łącznie ze znajdującymi się pod nimi przepustami, 

należy do właścicieli lub użytkowników gruntów przyległych do drogi. Natomiast zgodnie z art. 102 Kodeksu 

wykroczeń kto uchyla się od obowiązku utrzymania w należytym stanie zjazdów z dróg publicznych do przyległych 

nieruchomości, podlega karze grzywny do 1000 zł. 

  Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  

- dostawę sprzętu w ramach projektu - Wyposażenie pracowni i sal dydaktycznych w pięciu szkołach 

podstawowych gminy Nowe Miasto Lubawskie w nowoczesny sprzęt i materiały dydaktyczne, 

-budowę otwartej strefy aktywności – postępowanie unieważnione ze względu na brak ofert. 

  Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na:  

- zwiększenie atrakcyjności Gminy Nowe Miasto Lubawskie poprzez poszerzenie oferty rekreacyjnej – wybrano 

wykonawców na wszystkie zadania poza ogrodzeniem placu zabaw, 

- dowożenie uczniów z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Szkół oraz Zespołu Placówek Szkolno-

Wychowawczych w Iławie w roku szkolnym 2018/2019, 

-przebudowę i remont dróg na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie – drogi Jamielnik-Lekarty oraz Bratian-

Mszanowo. 

      W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec lipca 2018 r. było 216 zarejestrowanych osób 

bezrobotnych (w tym 142 kobiety), czyli o 6 osób mniej niż według stanu na koniec czerwca 2018 r. 

 13 lipca br. gmina Nowe Miasto Lubawskie, jako partner wiodący projektu, złożyła wniosek o 

dofinansowanie w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Polska - Rosja 2014-2020 pn. "Ochrona 

dziedzictwa przyrodniczego na obszarze transgranicznym poprzez poprawę i rozwój infrastruktury wodno-

ściekowej w Sowiecku (Obwód Kaliningradzki) i Gminie Nowe Miasto Lubawskie. W ramach projektu Gmina 
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Nowe Miasto Lubawskie ma zamiar wybudować oczyszczalnię ścieków oraz sieć kanalizacji sanitarnej o długości 

ponad 2,5 km w Jamielniku. Wartość projektu w części dotyczącej Gminy Nowe Miasto Lubawskie wynosi 1 252 

110 euro, a wartość dofinansowania 1 126 899,00 euro (90% kosztów kwalifikowalnych projektu). 

 Dnia 31 lipca została zawarta umowa o dofinansowanie projektu pn. „Budowa ścieżki rowerowej Bratian-

Iława – Etap II Radomno-Iława”. W ramach projektu powstanie szlak komunikacyjny z asfaltobetonu 

umożliwiający podróże rowerowe od drogi powiatowej w okolicach miejscowości Radomno (przy dawnej stacji 

kolejowej) do skrzyżowania z drogą gminną Gryźliny - Radomno. Powstanie w Gminie kolejny trakt rowerowy o 

długości 2,45 km. Inwestycja zaplanowana jest do realizacji zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie na 2019 rok. 

Całkowita wartość projektu wynosi prawie 1,2 mln zł, a wartość pozyskanego dofinansowania prawie 1 mln zł zł, 

tj. 80,90 % wydatków kwalifikowalnych projektu. Zaplanowany na przyszły rok projekt stanowi kontynuację  

zrealizowanego w tym roku przedsięwzięcia (również dofinansowanego ze środków UE) pn. "Budowa ścieżki 

rowerowej Bratian- Iława - Etap I Bratian - Radomno". Protokolarny odbiór tego zadania nastąpił 17 sierpnia br, 

tego też dnia przedmiotowy obiekt liniowy został przekazany do użytku.  

 30 lipca zostały złożone 2 wnioski o dofinansowanie w konkursie RPO w ramach osi priorytetowej 

Efektywność energetyczna na następujące zadania: 

1. Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Jamielniku (wnioskowane dofinansowanie: 

przekracza 1,3 mln zł - tj. 80,90% wydatków kwalifikowalnych w projekcie, wartość projektu: 1,6 mln zł) 

2. Kompleksowa termomodernizacja budynku Świetlicy Wiejskiej w Mszanowie (wnioskowane dofinansowanie: 

przekracza 742 tys. zł - tj. 80,90% wydatków kwalifikowalnych w projekcie, wartość projektu wynosi prawie 925 

tys. zł).              

 Dnia 9 sierpnia zostały przekazane place budowy wykonawcom następujących zadań: 

- przebudowa drogi gminnej nr 181007N i 181003N łączących Jamielnik z Lekartami  – Etap III, wykonawcą robót 

jest Zakład Usług Komunalnych Sp. z o. o. Mszanowo, 

- remont drogi gminnej nr 181055N w km 0+165-0+328 wraz z przepustem w km 0+217  w miejscowości Bratian - 

Mszanowo, wykonawcą robót jest Przedsiębiorstwo Drogowo - Budowlane Sp. z o.o. z Brodnicy.    

Termin wykonania obu zadań określony został w umowach z ww. wykonawcami do końca października br. 

23 sierpnia br. weszła w życie zmiana prawa łowieckiego, na mocy której szacowania szkód łowieckich oraz 

ustalania wysokości odszkodowania dokonuje zespół składający się z: 

- przedstawiciela wojewódzkiego ośrodka doradztwa rolniczego; 

- przedstawiciela dzierżawcy albo zarządcy obwodu łowieckiego; 

- właściciela albo posiadacza gruntów rolnych, na terenie których wystąpiła szkoda. 

 Stan realizacji inwestycji: 

1.Kompleksowa termomodernizacja  budynku Szkoły Podstawowej w Skarlinie: 

- wykonano elewację,  

- wymieniono oświetlenie na  lampy LED, 

- wymieniono instalację CO wraz z grzejnikami, 

- trwają prace przy rozprowadzeniu c.w.u., 

- dach przygotowany do pokrycia blachą.  

2. Wymiana pokrycia dachowego na budynku Społecznej Szkoły w  Tylicach - prace dobiegają końca. 

3. Place zabaw - podpisano umowę wykonawcą COMES – FIRMA MA 60 DNI NA REALIZACJĘ ZAMÓWIENIA, w 

dniu dzisiejszym trwa montaż urządzeń siłowni plenerowej. 

4. Świetlica Bagno: 

- trwają prace wykończeniowe wewnątrz budynku,  

- wykonano wszystkie instalacje bez białego montażu, 

- trwają prace związane z wykonaniem elewacji. 

5. Remiza OSP Chrośle: 
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- wykonano stan surowy zamknięty z dociepleniem budynku, 

- trwają prace przygotowawcze do wykonania struktury na elewacji budynku. 

6. Plac zabaw w ramach programu OSA – nie wyłoniono wykonawcy. 

7. Ścieżka rowerowa – inwestycję zakończono i odebrano 17.08.2018 r. 

8. Droga w Mszanowie - prace wykonano niemal w 100%, pozostało do wykonania ustawienie znaków 

pionowych i wymalowanie oznakowania poziomego. 

9. Droga w Gwiździnach - Krawężniki i chodniki wykonano niemal w 90%, warstwę wiążącą z masy bitumicznej 

wykonano w 60%, oświetlenie - okablowanie wykonano w 100%, trwa montaż słupów i opraw oświetleniowych. 

10. Droga w Jamielniku w kierunku kościoła - przekazano plac budowy. 

11. Droga w Tylicach w kierunku PGR - przekazano plac budowy. 

12. Bratian przepust - przekazano plac budowy. 

Zarządzenia wydane w okresie od 11 lipca do 28 sierpnia 2018 r: 

 W dniu 12.07.2018 r. wydano następujące zarządzenia:  

- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 216/101 obręb 

Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 

- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz zmiany planu 

finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto 

Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok 

 W dniu 13.07.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 

-  w sprawie upoważnienia pracownika Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 

Mszanowie w sprawach z zakresu świadczenia wychowawczego;  

- w sprawie udzielenia pełnomocnictwa pracownikom Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z/s w Mszanowie do występowania w imieniu organu właściwego dłużnika do Ministra Cyfryzacji z 

wnioskami o udostępnienie danych lub informacji z centralnej ewidencji kierowców w zakresie posiadania 

dokumentu prawa jazdy przez dłużników alimentacyjnych, celem realizacji zadań ustawowych wynikających z 

ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów; 

- w sprawie upoważnienia Pani Wiolety Spychalskiej – zastępującej Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie podczas nieobecności do prowadzenia postępowania 

administracyjnego w sprawach dodatków mieszkaniowych, a także do wydawania decyzji w tych sprawach; 

- w sprawie upoważnienia Pani Wiolety Spychalskiej – zastępującej Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie podczas nieobecności Dyrektora do: podejmowania działań 

wobec dłużników alimentacyjnych oraz prowadzenia postępowania w tych sprawach; przekazywania do biura 

informacji gospodarczej informacji gospodarczej o zobowiązaniu lub zobowiązaniach dłużnika alimentacyjnego; 

prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń z funduszu alimentacyjnego; 

- w sprawie upoważnienia Pani Wiolety Spychalskiej – zastępującej Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie podczas nieobecności do prowadzenia postępowania i 

wydawania decyzji administracyjnych w indywidualnych sprawach w zakresie pomocy społecznej należących do 

właściwości gminy; 

- w sprawie upoważnienia Pani Wiolety Spychalskiej – inspektora Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do prowadzenia postępowania administracyjnego w sprawach zasiłków dla 

opiekunów; 

- w sprawie upoważnienia pracownika Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 

Mszanowie w sprawach z zakresu świadczenia wychowawczego; 

- w sprawie upoważnienia Pani Wiolety Spychalskiej – zastępującej Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie podczas nieobecności prowadzenia postępowania i wydawania 

decyzji administracyjnych w sprawach świadczeń rodzinnych; 



7 

 

- w sprawie upoważnienia Wiolety Spychalskiej – zastępującej Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy 

Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie podczas nieobecności do prowadzenia postepowania i wydawania 

decyzji administracyjnych w sprawach z zakresu wsparcia kobiet w ciąży i rodzin „ Za życiem”. 

 W dniu 18.07.2018 r. wydano zarządzenie w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 W dniu 23.07.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 

- w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Jamielniku; 

- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok; 

- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz zmiany planu 

finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto 

Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok; 

- w sprawie zmiany zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Budowa ścieżki rowerowej Bratian-Iława 

- Etap I Bratian-Radomno” dofinansowanego ze środków RPO WiM na lata 2014-2020; 

- w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 W dniu 26.07.2018 r. wydano zarządzenie w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Nowe Miasto Lubawskie. 

 W dniu 01.08.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 

- w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 760/61 obręb Bratian) stanowiącej własność 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie; 

- w sprawie ustalenia Regulaminu naboru kandydatów na wolne stanowiska urzędnicze, w tym urzędnicze 

stanowiska kierownicze. 

 W dniu 07.08.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 

- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok; 

- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok. 

 W dniu 14.08.2018 r. wydano zarządzenie w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnych do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego na stopień awansu zawodowego nauczyciela mianowanego. 

 W dniu 20.08.2018r. wydano następujące zarządzenia: 

- w sprawie przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za I 

półrocze 2018 r., informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2018 r. oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2018 r.; 

- w sprawie powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko  Inspektor-  koordynator projektu pn. 

Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów w Gminie Nowe Miasto Lubawskie współfinansowanego przez Unię 

Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, w ramach działania RPWM.02.00.00 

Podniesienie jakości oferty edukacyjnej ukierunkowanej na rozwój kompetencji kluczowych uczniów, poddziałania 

RPWM.02.02.01 Podniesienie jakości oferty edukacyjnej ukierunkowanej na rozwój kompetencji kluczowych 

uczniów-projekty konkursowe. 

 W dniu 21.08.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 

- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 44/1, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie, położonej w miejscowości Nawra, w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy; 

- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 44/2, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie, położonej w miejscowości Nawra, w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy; 

- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 44/3, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie, położonej w miejscowości Nawra, w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy; 

- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 44/4, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie, położonej w miejscowości Nawra, w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy; 

- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 44/5, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie, położonej w miejscowości Nawra, w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. 
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 W dniu 23.08.2018r. wydano zarządzenie w sprawie utworzenia, organizacji i zasad działania Punktu 

Potwierdzającego profile zaufane ePUAP w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 W dniu 24.08.2018r. wydano zarządzenie w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu programu  

przeciwdziałania narkomanii. 

 W dniu 27.08.2018r. wydano zarządzenie w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne 

umieszczanie urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów wyborczych w wyborach  do rad gmin, 

rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic m. st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i 

prezydentów miast.  

Ad. 6 

Zapytania i wnioski 

Sołtys Jamielnika prosi o szerszą informację na temat znowelizowanej ustawy prawo łowieckie, która znosi z 

sołtysów obowiązek brania udziału w pracach komisji. 

 

Sołtys Barbara Wolff zapytała, czy jest możliwość domontowania lamp na ulicy Lipowej, ponieważ lampy zostały 

zamontowane od ulicy Sosnowej, a za ulicą Sosnową jest jeszcze budynek, w którym zamieszkują dwie rodziny. 

Radny Mirosław Dajos kwestia zamontowania lamp nie dotyczy tylko jednej rodziny, tam aktualnie jest więcej 

zabudowujących się działek. W najbliższym czasie powstanie jeszcze więcej zabudowań, myślę, że jedna lub 

dwie lampy mogłyby powstać. Pan Wójt odpowiedział, że nie widzi problemu, jednak niech najpierw powstaną 

budynki, a potem będziemy montować lampy. Jest zasada jeśli chodzi o drogi czy oświetlenie - staramy się nie 

robić tego do pustych działek, czekamy na moment, aż powstaną. Dołożenie dwóch lamp to wydatek ok. 10 tys. 

złotych myślę, że nie będzie z tym problemu. 

 

Sołtys Barbara Wolff prosi o przycięcie drzew na ulicy Kościelnej od skrzyżowania na cmentarz prosto pod las 

nad jezioro. Tam zamieszkują trzy rodziny i mają problem z przejechaniem, ponieważ droga się zawęża, jest 

problem z mijaniem się samochodów osobowych, nie wspominając o mijaniu się samochodów ciężarowych. 

Radna Edyta Gorzka zapytała, czy na remont drogi Gryźliny-Lekarty są zabezpieczone jakieś środki. W tej chwili 

prowadzone są na tej drodze prace wykopaliskowe pod wodociągi, miało to być robione polami, a wykopaliska 

idą drogą, w związku z czym droga będzie wymagała gruntownego remontu. Wniosek w sprawie naprawy tej 

drogi był składany na zebraniu wiejskim, był ponaglany u Kierownika Referatu Drogownictwa i w dalszym ciągu 

nic się tam nie dzieje. W chwili obecnej jest sucho, ale niedługo będzie jesień i do tego prowadzone są pracę, to 

ta droga będzie wymagała remontu.  

Radna wnioskowała również o naprawę drogi w Gryźlinach, chodzi o zjazd w kierunku jeziora. Jest to droga 

pożarowa, jest asfalt, krawężnik i przepaść, która powstała w wyniku opadów deszczu. Jest to odcinek ok. 100 m. 

W tej chwili żaden samochód nie może w tym miejscu podjechać. 

Radna Edyta Gorzka podziękowała Panu Marcinowi Bulińskiemu za dobrze wykonaną pracę w Bagnie.  

Radny Andrzej Pieńczewski prosił o informacje dotyczącą lokalu na archiwum zakładowe.  

 

Sołtys Lekart zapytał o remont drogi pod Jamielnik. Pomimo złożonych kolejnych dwóch pisemnych petycji nic 

nie dzieje się na drodze pod Biskupiec. Ta droga wymaga kapitalnego remontu, wymaga udrożnienia wód 

odpadowych, które robią duże szkody. Kolejne remonty nic nie dają, bez sensu jest wykładać kolejne środki. 

Sołtys Lekart wnioskował o remont dróg Lekarty –Biskupiec, tam jest duża góra i po każdej ulewie droga jest 

wymywana. To jest siła natury, kruszywo, które zostanie nawiezione, zostaje wymywane i po każdej ulwie 

musimy z powrotem to nasypywać. 

Sołtys Ryszard Pruchniewski zapytał również co z koszeniem dróg gminnych. Jadąc drogami gminnymi widać, że 

niektóre drogi są wykoszone perfekcyjnie, a na inne zabrakło środków, tzn. zabrakło limitu dla koszącego.  
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Nie kosić skarp, nie kosić rowów, a kosić metr lub 1.5 metra i zrobić wszystkie drogi. Drogi pod Biskupiec i pod 

Jamielnik nie zostały skoszone. 

Sołtys Lekart zgłosił problem braku koordynacji robót przy kopaniu sieci wodociągowej na drodze Gryźliny-

Lekarty. Zdarzyło się, że na weekend droga została zamknięta, wysypano drogę na wykop, w żadnym miejscu 

nie jest oznakowane , że nie ma przejazdu, auta jeżdżą albo okrężną drogą, albo polami. Ktoś powinien pilnować 

tych robót, zapewnić chociaż podstawowe rzeczy, żeby nie było problemów.  

Sołtys Pacółtowa prosi o dostawienie jeszcze jednej lampy na ulicy Podleśnej za Domem Dziecka. Tam jest już 

wyznaczone, gdzie mają być postawione lampy, ale proszę o postawienie jednej lampy, bo pod lasem jest 

ciemno. 

Radna Barbara Giziewska prosi o reakcje w sprawie naprawy dróg. Budujemy piękne ścieżki rowerowe, 

budujemy nowe drogi, ale te drogi, które mamy są naprawdę w złym stanie. 

Radny Grzegorz Turulski - jeśli chodzi o drogi, to z Panią sołtys uzgodniliśmy z rolnikami i zepchnęliśmy pobocza 

na dwóch odcinkach drogi w Tylicach. Drogi się poszerzyły, wszystko zostało zepchnięte, wszystkie burty 

zepchnięto do rolników na pola.   

Radny Grzegorz Turulski zapytał, czy zostało przekazane 5 tysięcy złotych dla dziewcząt z Społecznej Szkoły 

Podstawowej w Tylicach za reprezentowanie Gminy. 

Radny Marek Miecznikowski zapytał o drogę Chrośle- Gryźliny. Droga jest w dobrym stanie, tylko się zawęża. 

Tam gdzie są wzniesienia, blisko Gryźlin są dwie górki, droga jest wąska i samochody mijając się mogą się 

zderzyć. 

Przewodniczący Zbigniew Wiśniewski prosi o wykoszenie miejscowości Nawra na dożynki gminne, które odbędą 

się w dniu 9 września. 

Radny Przemysław Kotewicz w sprawie wykaszania poboczy. Uważam , że w zupełności wystarczą takie 

pojedyncze przejazdy przy drogach po prawej i lewej stronie, większą uwagę trzeba zwrócić na skrzyżowania. 

Wykaszajmy tylko co jest przy drogach. 

Radny Andrzej Pieńczewski prosi o wycięcie drzew nad stawem. 

Sołtys z Nowego Dworu Bratiańskiego zapytał, kiedy będą robione place zabaw. 

Sołtys z Nowego Dworu Bratiańskiego wniósł uwagi do Radnej Powiatu Nowomiejskiego Pani Barbary Grzywacz 

do sposobu wykonywania pracy przy remoncie drogi powiatowej z Nowego Dworu Bratiańskiego do Skarlina. 

 

Ad 7 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2034. 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 

pytania. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLIV/342/2018 w sprawie dokonania zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2034.                        

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018.  

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 
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pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XLIV/343/2018 w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na rok 2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Za – 12 głosów 

Przeciw - 0 głosów 

Wstrzymujących się – 1 głos 

Ad.9 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski 

Wójt uzupełnił odpowiedzi na wnioski i zapytania złożone na sesji w dniu 11 lipca 2018 r.  

Radny Mirosław Dajos w imieniu mieszkańców wnioskował o zamontowanie progu zwalniającego na ul. Jana 

Pawła II w Jamielniku. 

Odp.: Wniosek został zaakceptowany. Aktualnie przygotowywana jest  dokumentacja w celu zmiany organizacji 

ruchu. 

Radny Mirosław Dajos wnioskował o nawiezienie piasku na teren rekreacyjny przy jeziorze w Lekartach. 

Odp.: Wniosek został zrealizowany. 

Pani Edyta Gorzka wnioskowała o remont drogi Gryźliny – Lekarty. 

Odp. Wniosek został rozpatrzony przez Referat Drogownictwa. Podczas wizji lokalnej w terenie na drodze 

Gryźliny - Lekarty pracownicy referatu ocenili, że na obecną chwilę droga nie wymaga remontu. Jednakże stan 

drogi jest na bieżąco monitorowany, a ewentualny remont zostanie przeprowadzony w okresie jesiennym. 

Pani Barbara Giziewska wnioskowała również o remont odcinka drogi Lekarty-Gryźliny oraz odcinka drogi 

Lekarty-Biskupiec. 

Odp.: Prace zostaną wykonywane w miesiącu wrześniu. 

Radna Edyta Gorzka pytała kiedy będą wykaszane pobocza dróg gminnych.  

Odp.: Wykaszanie poboczy dróg gminnych w miejscowości Bagno zostało wykonane w dniach 16-17.07.2018 

roku.  

Odpowiedzi na zapytania złożone na dzisiejszej sesji: 

- Sołtys Jamielnika prosiła o szerszą informację dotyczącą znowelizowanej ustawy- prawo łowieckie.  

Pan Wójt odpowiedział, że ustawa zakłada, że zespół szacujący szkody będzie się składał z przedstawiciela 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego, przedstawiciela koła łowieckiego i przedstawiciela, właściciela lub posiadacza 

gruntu, na którym ta szkoda wystąpiła. W związku z tym zdjęto z sołtysów obowiązek uczestniczenia w 

szacowaniu szkód.  Każdy ma obowiązek śledzić akty prawne, dlatego nie było żadnej informacji na ten temat ze 

strony urzędu. Był jednak stan przejściowy, dlatego wnioski wpływały jeszcze do sołtysów. Gmina otrzymywała 

od Wojewody wytyczne, że dopóki ustawa się nie uprawomocni, wnioski mają być kierowane do sołtysów. 

- Sołtys Barbara Wolff wnioskowała o zwiększenie zakresu inwestycji dotyczącej budowy oświetlenia ulicznego 

na ulicy Lipowej w Jamielniku. Wójt odpowiedział, że sprawa jest mu znana, zgłaszana była wcześniej 

telefonicznie przez radnego Mirosława Dajosa. Pojedziemy na miejsce, przyjrzymy się, przeanalizujemy temat, 

jeśli będzie zasadne to nie widzę problemu. Problemu technicznego również nie będzie. 

Radny Mirosław Dajos kwestia zamontowania lamp nie dotyczy tylko jednej rodziny, tam aktualnie jest więcej 

zabudowujących się działek. W najbliższym czasie powstanie jeszcze więcej zabudowań, myślę, że jedna lub 

dwie lampy mogłyby powstać. Pan Wójt odpowiedział, że nie widzi problemu, jednak niech najpierw powstaną 

budynki, a potem będziemy montować lampy. Jest zasada jeśli chodzi o drogi czy oświetlenie - staramy się nie 

robić tego do pustych działek, czekamy na moment, aż powstaną. Dołożenie dwóch lamp to wydatek ok. 10 tys. 
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złotych myślę, że nie będzie z tym problemu. 

 

- Sołtys Barbara Wolff prosi o przycięcie drzew na ulicy Kościelnej od skrzyżowania na cmentarz prosto pod las 

nad jezioro. Tam zamieszkują trzy rodziny i mają problem z przejechaniem, ponieważ droga się zawęża, jest 

problem z mijaniem się samochodów osobowych , nie wspominając o mijaniu się samochodów ciężarowych. 

Pani sołtys złożyła wniosek o wycięcie drzew na ulicy Kościelnej. Wniosek skieruje do weryfikacji, jeżeli będzie 

zasadne to do szybkiej realizacji.  

 

- Radna Edyta Gorzka wnioskowała o naprawę drogi Gryźliny-Lekarty, w ocenie pracowników Referatu 

Drogownictwa na ten moment droga ta jest w dobrym stanie technicznym. 

Pan Marcin Buliński- Kierownik Referatu Drogownictwa poinformował, że droga została zweryfikowana, na 

moment objazdu wstępie ustaliliśmy, że droga nie wymaga żadnych nakładów. Co nie oznacza, że te nakłady w 

najbliższym czasie, jeśli będzie taka potrzeba, nie będą poniesione. Środki na bieżącą naprawę mamy 

zarezerwowane, mamy wolne środki z przetargu oraz zabezpieczone kruszywo na remonty wrześniowo-

październikowe. Jeżeli będzie taka potrzeba, remont na pewno zostanie wykonany. Jeżeli mieszkańcy w okresie 

międzysesyjnym będą zgłaszali jakieś uciążliwości dotyczącej drogi Gryźlin-Lekarty, będziemy na bieżąco 

reagować. 

Wójt – co do szkód powstałych z budową sieci wodociągowej z Lekart w stronę Gryźlin, obowiązkiem wykonawcy 

inwestycji jest te wszystkie szkody naprawić. Zapewniam, że będziemy analizować sytuację. Nie jest prawdą, że 

wodociąg miał iść polami, a idzie drogą. Od początku wodociąg był projektowany w pasie drogowym.   

 

- Radna wnioskowała o naprawę drogi w Gryźlinach, chodzi o zjazd w kierunku jeziora. Jest to droga pożarowa, 

jest asfalt, krawężnik i przepaść, która powstała w wyniku opadów deszczu. Jest to odcinek ok. 100 m. W tej 

chwili żaden samochód nie może w tym miejscu podjechać. 

- Radny Andrzej Pieńczewski prosił o informacje dotyczącą lokalu na archiwum zakładowe.  

Odp. Mieliśmy kontrolę z Archiwum Państwowego, grożą nam surowe kary za brak odpowiednich warunków w 

archiwum. Rozpatrywaliśmy różne możliwości, były plany zakupu lokalu w bloku w Mszanowie, byłby to koszt ok. 

300 tys. zł , rozbudowa urzędu pewnie jeszcze droższa. Szczęśliwie porozumiałem się z Panią Dyrektor Szkoły w 

Bratianie i tam od września przyszłego roku zostanie przeniesione archiwum. Nie jest to najlepsze rozwiązanie, 

ale na pewno najtańsze. Poza lokalem, który kosztowałby nas ok. 300 tys. zł. musimy zakupić regały 

samojezdne, żeby zmieścić dużą ilość dokumentów i mieć miejsce na zapas na następne dokumenty. Idziemy w 

kierunku taniego rozwiązania, żeby wystarczało na nasze inne inwestycje. 

-Sołtys Lekart wnioskował o remont dróg Lekarty –Biskupiec, tam jest duża góra i po każdej ulewie droga jest 

wymywana. To jest siła natury, kruszywo, które zostanie nawiezione, zostaje wymywane i po każdej ulewie 

musimy z powrotem to nasypywać. 

Pan Marcin Buliński poinformował, że odcinek drogi Lekarty w stronę Jamielnika oraz Lekarty-Biskupiec 

wymagają bieżącej naprawy, przez lata zostało tam nawiezione bardzo dużo materiału, jednak wody opadowe na 

tych odcinkach dróg powodują, że ten materiał jest cały czas wymywany. Postaramy się w trakcie tych bieżących 

napraw utworzyć rowy odwodnieniowe, na odcinku drogi w kierunku Biskupca. 

 

- Sołtys Ryszard Pruchniewski zgłaszał problem, że nie wszystkie drogi w gminie są wytypowane w tym roku do 

wykaszania mechanicznego. To wszystko jest spowodowane ograniczeniami finansowymi . Mamy ograniczony 

budżet na wykaszanie poboczy. Uwaga, żeby wykaszać metr od krawędzi w mojej ocenie jest słuszna i możemy 

to rozważyć, żeby więcej, a mniejsze szerokości. Chyba, że będą to miejsce newralgiczne lub wizytowe. 

 

- Pan sołtys zgłosił również problem w związku z budową linii wodociągowej na drodze Lekarty-Gryźliny. 

Wykonawca nie oznakował właściwie prac na tej drodze i były trudności z komunikacją dla mieszkańców. 
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Będziemy interweniować do wykonawcy, gdyż jego obowiązkiem jest odpowiednio oznakować i poinformować 

mieszkańców o pracach wykonywanych na tej drodze. W ramach usług wykonawcy mieści się też to, żeby 

zapewnić i zaplanować odpowiednio organizację ruch na czas robót budowlanych.  

- Pani Melania Sarnowska-Dembek wnioskowała o kolejną lampę w Pacółtowie za domem dziecka. 

Otrzymywałem takie sygnały od mieszkańców, chce przypomnieć, że za domem dziecka jest las, a za lasem 

kilka posesji. Chcielibyśmy na każdym wybudowaniu postawić lampę, niestety ograniczają nas finanse. 

Przeanalizuje jeszcze ten wniosek, aczkolwiek nie widzę zasadności, żeby tą lampę w tym miejscu postawić. Nie 

da się postawić jednej lampy, trzeba by było ciągnąc na górę linie oświetlenia. Jeśli przybędzie tam więcej 

mieszkańców, to może będzie zasadne postawienie tam lamp. 

- Radna Barbara Giziewska ogólnie wnioskowała o remont dróg gminnych. Odp. Rozpoczęła się jesienna tura 

napraw dróg, ruszyła także druga jesienna tura mechanicznego obkaszania poboczy. Postaramy się w ramach 

jesiennego obkaszania zrobić to wężej, ale więcej. 

Radny Grzegorz Turulski - jeśli chodzi o drogi, to z Panią sołtys uzgodniliśmy z rolnikami i zepchnęliśmy pobocza 

na dwóch odcinkach drogi w Tylicach. Drogi się poszerzyły, wszystko zostało zepchnięte, wszystkie burty 

zepchnięto do rolników na pola.   

Wójt - zawsze zwracamy się do rolników o możliwość zepchnięcia pobocza, zazwyczaj rolnicy się nie godzą. W 

Tylicach rolnicy się zgodzili. 

- Radny Grzegorz Turulski pytał, czy został zrealizowany talon, który otrzymała Społeczna Szkoła w Tylicach . 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że talon nie został zrealizowany, tuż po tym jak został przyznany talon, 

kontaktował się z Kierownikiem Oświaty Panią Anną Lenckowską nauczyciel wychowania fizycznego, natomiast 

do realizacji jeszcze nie doszło. Zwróciliśmy się z prośbą do Pani Dyrektor o jak najszybsze zrealizowanie tego 

talonu. 

- Radny Marek Miecznikowski wnioskował o punktową naprawę drogi Chrośle -Gryźliny. Chodzi o poszerzenie 

drogi na górkach, zebrać darń z pobocza, żeby poprawić widoczność i żeby można było bez problemu się minąć. 

Prace postaramy się wykonać jesienią. 

- Przewodniczący Zbigniew Wiśniewski wnioskował, żeby uwzględnić koszenie w miejscowości Nawra przed 

dożynkami gminnymi. 

Pan Wójt poprosił Kierownika Referatu Drogownictwa Pana Marcina Bulińskiego o wystąpienie do Zarządu Dróg 

Powiatowych z prośbą o wykoszenie drogi powiatowej na dożynki gminne.  

- Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o to, żeby wykaszać pobocza wężej, a więcej. Odp. Wniosek ten 

zostanie uwzględniony. 

- Radny Andrzej Pieńczewski ponawia wniosek o wycięcie drzew nad stawem. Jakiś czas temu był problem z 

uzyskaniem zgody na wycinkę tych drzew, zostały tylko przycięte gałęzie. Wniosek o wycinkę zostanie 

ponowiony. 

- Sołtys z Nowego Dworu Bratiańskiego zgłaszał zastrzeżenia co do terminu wykonania placu zabaw w Nowym 

Dworze Bratiańskim oraz w całej gminie. Odp. Informowałem na posiedzeniu komisji, że sytuacja w kraju jest 

taka, że firmy nie wyrabiają się z produkcją urządzeń, po tym jak Rząd wdrożył program rządowy OSA. 

Urządzenia powinny pojawić się ciągu 60 dni. W tym roku na pewno zakończymy budowę placów zabaw w 

Nowym Dworze Bratiańskim i w Bratianie, bo te inwestycji ciągną się już od zeszłego roku.  

Sołtys z Nowego Dworu Bratiańskiego wniósł uwagi do Radnej Powiatu Nowomiejskiego Pani Barbary Grzywacz 

do sposobu wykonywania pracy przy remoncie drogi powiatowej z Nowego Dworu Bratiańskiego do Skarlina. 
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Radna Powiatu Nowomiejskiego Pani Barbara Grzywacz odpowiedziała, że budowa chodnika przy drodze 

powiatowej Nowy Dwór Bratiański- Skarlin zakończy się w tym tygodniu. 

Pan Wójt poinformował zebranych, że Bratiańska Noc Kabaretowa, która odbywała się 17 sierpnia br.  odniosła 

sukces. Impreza ta buduje naszej gminie bardzo dobra opinię i należy w przyszłości ją rozwijać. Jest jedna 

krytyka osób, które uczestniczyły w tej imprezie, dotyczyła ona zbyt małej ilości miejsc siedzących. Jeśli 

planujemy jakieś inwestycje w infrastrukturze sportowej, bądź rekreacyjnej to należałoby pamiętać o zrobieniu 

amfiteatru. Pan Dyrektor GCK podejmował starania, nawet składał wiosek do Ministerstwa Kultury o 

dofinansowanie, niestety odpowiedź była negatywna. Mamy w obecnej chwili 500 miejsc siedzących, a 

potrzebujemy przynajmniej 1000 miejsc. 

 

9 września odbędą się dożynki gminne w Nawrze. Jak co roku wysyłane zostają zaproszenia do rolników, mimo 

wysyłania zaproszeń,  frekwencja jest niezadowalająca. Szukaliśmy nowych sposobów, żeby zachęcić rolników i 

uznaliśmy, że w tym roku te zaproszenia będziemy przekazywać poprzez sołtysów. Dlatego prośba do sołtysów, 

żeby roznieść do rolników i zaprosić na dożynki. Na dożynkach panie z KGW będą miały stoiska z wyrobami, 

obecna będzie również delegacja z Niemiec, z która nawiązaliśmy współpracę, więc bardzo serdecznie 

zapraszam.   

W piątek 7 września o godzinie 10.00 w sali obrad w tutejszym urzędzie odbędzie się spotkanie z delegacją z 

Niemiec. Serdecznie zapraszam. 

16 września w godzinach popołudniowych nastąpi otwarcie ścieżki, którą gmina oddała do użytkowania. W 

Bratianie byłby punkt startowy, przy siłowni, przy byłym dworcu PKP. Zapraszamy na sportowo na rowerach, na 

rolkach. Chcemy wspólnie z mieszkańcami otworzyć tą ścieżkę. Bardzo proszę sołectwo Bratian o pomoc w 

przygotowaniach do otwarcia ścieżki.  

 

Sekretarz Gminy uzupełniła wypowiedź dotyczącą szacowania szkód łowieckich. Poinformowała, ze wnioski, 

które spłynęły do sołtysów, należą do realizacji przez nich. Ustawa weszła w życie 23, bądź 24 sierpnia br. i 

wnioski, które wpłynęły do tego czasu muszą być zrealizowane w starym trybie.  

Ad. 11 

Zamknięcie obrad Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski zamknął obrady 

XLIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 

 

Sekretarz obrad               Przewodniczący Rady Gminy 

 

Andrzej Pieńczewski                                                                                         Zbigniew Wiśniewski  

            

 

 


